
 Protokół nr 9 PROJEKT 

ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Sulików  

odbytego w dniu 30 listopada 2020 roku o godz. 1000  

w zdalnym trybie obradowania 

 

Na Przewodniczącego wspólnego posiedzenia komisji stałych 14 głosami „za”, wybrany 

został Bogusław Świątek – Przewodniczący Komisji. 

Na posiedzeniu Komisji obecnych było 14 członków. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

- Robert Starzyński - Wójt Gminy Sulików, 

- Agnieszka Żukowska – Skarbik Gminy Sulików, 

- Marta Brzozowska Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska, 

- Katarzyna Kasza – referent ds. komunalnych. 

 

Po przedstawieniu porządku wspólnego posiedzenia komisji stałych przewodniczący 

zapytał czy radni mają do niego uwagi. Radni nie zgłosili uwag do porządku obrad i 

jednogłośnie go przegłosowali. 

 

Przewodniczący poinformował, że radni wraz z materiałami na komisję i nadzwyczajną 

sesję Rady Gminy Sulików otrzymali projekty uchwał.  

 

Przewodniczący posiedzenia przeszedł do realizacji porządku posiedzenia. 

 

Ad. 1 

Omówienie projektów uchwał: 

1.1 Druk nr 1 uchwała w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego. 

Projekt uchwały został omówiony przez Wójta Gminy Sulików.  

 

Radny Jerzy Nowicki wskazał, że nie zawsze wykonawcy po przeprowadzaniu prac  

w granicach pasa drogowego przywracają drogę asfaltowego do właściwego stanu. 

Zaznaczył, że tego typu sytuacja miała miejsce w pasie drogi gminnej w Starym 

Zawidowie, gdzie po pracach ziemnych nie usunięto powstałego w nawierzchni asfaltowej 

ubytku. Radny wskazał, że zgłaszał sprawę do Wydziału Inwestycji i Rozwoju Urzędu 

Gminy Sulików, ale do dnia dzisiejszego nie zostało to naprawione.  

 

Wójt Gminy Sulików poinformował, że nie znał sprawy i Gmina Sulików zobowiąże 

wykonawcę prac wodociągowych do naprawy ubytku w drodze asfaltowej. 

 

Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 13 głosach „za” i 1 

braku głosu (Kacper Białostocki). 

 

1.2 Druk nr 2 uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Sulików. 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Panią Martę Brzozowską Naczelnika Wydziału 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

 

Adam Czesnakowski zapytał, czy odniesienie w regulaminie do Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów mówi o lokalizacji punktu przy ul. Pocztowej 7 w Sulikowie oraz czy 

planuje się ewentualną zmianę obecnej lokalizacji. Nawiązał do problemu zgłaszanego 

przez mieszkańców ul. Pocztowej, aby przenieść PSZOK w inne miejsce ze względu na 

jego uciążliwość. Według radnego obecna lokalizacja PSZOK jest nietrafiona, mieści się 

on niemalże w centrum osiedla mieszkaniowego. Dodał, że nie jest odpowiednio 

uzbrojony, brakuje pomieszczenia socjalnego. Dodatkowo zapytał Skarbnika Gminy 

Agnieszkę Żukowską z czego wynika nadwyżka w kwocie blisko 200 tys. zł w budżecie 

Gminy Sulików w dziale gospodarki odpadami komunalnymi. Zapytał także czy 

ewentualnie środki nie mogłyby być przeznaczone na lokalizację PSZOK w innym bardziej 

dogodnym dla wszystkich mieszkańców miejscu.  

 

Wójt Gminy Sulików wyjaśnił, że znajomy jest mu problem zgłaszany przez mieszkańców 

budynku zlokalizowanego przy ul. Pocztowej 7. Zaznaczył, że nie zgadza się  

z większością zarzutów, mówiących m.in. o dużej uciążliwości PSZOK. Wójt przypomniał 



jak wyglądała procedura doprowadzenia do lokalizacji PSZOK w obecnym miejscu.  

W odniesieniu do pytania radnego o nadwyżkę w budżecie Wójt wyjaśnił, że nie opiewa 

ona na tak dużą kwotę i wynika z nie opłaceniem kilku faktur, które Gmina będzie 

musiała w najbliższym okresie rozliczeniowym zapłacić za bieżący odbiór odpadów przez 

ZGIUK w Lubaniu. Podkreślił, że Gmina Sulików miesięcznie ponosi koszty z tym 

związane w wysokości  100 tys. zł, a na początku usługa kosztowała 30 tys. zł. Wójt 

poinformował, że dla poprawienia jakości usług świadczonych przez PSZOK w grudniu br. 

wykonany zostanie jego remont, który będzie polegał na utwardzeniu terenu punktu 

kostką betonową. Remont jest także odpowiedzią na część głosów mieszkańców 

sąsiadujących z Punktem Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Sulikowie. Wójt 

zgodził się z częścią zarzutów mieszkańców dot. funkcjonowania PSZOK w zakresie  

jednostkowych przypadków niewłaściwej segregacji odpadów, bądź dużego ich 

nagromadzenia. Dodał, że wynikały one z niesystematycznego odbioru odpadów z punktu 

przez firmę ZGIUK Lubań, który ze względu na panującą pandemię jest niejednokrotnie 

utrudniony. Dodał, że dużym problemem w obecnej chwili związanym z funkcjonowaniem 

PSZOK w Sulikowie są akty wandalizmu i to one są powodem zaśmiecania punktu. 

Ponadto wskazał, że ponownie PSZOK zostanie doświetlony tak, aby docelowo zwiększyć 

bezpieczeństwo i wyeliminować akty kradzieży. Wójt poinformował, że dotychczas już 

dwukrotnie skradziono lampy halogenowe, które były w tym celu na terenie PSZOK 

zamontowane. Wójt zgodził się z argumentem radnego, że na terenie PSZOK nie ma 

zaplecza socjalnego, ale podkreślił, że są do tego warunki aby je stworzyć i w żadnym 

innym miejscu Wójt ich nie dostrzega. Dodał, że jeśli radni mają pomysł na inną 

lokalizację PSZOK niż obecna to prosi o jej wskazanie. Podkreślił, że nie widzi przeszkód 

do tego aby utworzyć dodatkowy PSZOK np. w innej miejscowości.  

 

Adam Czesnakowski w odniesieniu do wypowiedzi Wójta poinformował, że został  

w sprawie funkcjonowania PSZOK w Sulikowie zaproszony na spotkanie ze 

współwłaścicielami działek sąsiadujących z punktem. Wszyscy z nich wyrażają zdanie, że 

są zbulwersowani tym, że PSZOK został zlokalizowany przy ul. Pocztowej 7 w Sulikowie. 

Według radnego idealną lokalizacją PSZOK jest teren oczyszczalni ścieków w Sulikowie. 

Zaznaczył, że teren jest dozorowany i jest to dobre rozwiązanie. 

 

Wójt Gminy Sulików stwierdził, że oczyszczalnia jest strategicznym miejscem jeśli chodzi 

o infrastrukturę techniczną na terenie Gminy Sulików i ewentualna lokalizacja na jej 

terenie PSZOK mogłaby by skutkować zagrożeniem bezpieczeństwa w tym miejscu. 

Podkreślił, że przeanalizuje możliwość lokalizacji PSZOK we wskazanym przez radnego 

miejscu. 

 

Radna Jolanta Matwiejczuk w odniesieniu do §13 regulaminu utrzymania czystości 

zapytała o standardy utrzymania w czystości pojemników w kontekście obowiązków firmy 

odbierającej odpady.  

 

Wójt Gminy Sulików wyjaśnił, że firma również ma obowiązki związane z utrzymaniem 

pojemników na odpady w czystości. Jednakże z uwagi na problemy ze sprzętem zdarzały 

się przypadki, że nie zawsze usługa była świadczona w pełnym zakresie.  

 

Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 9 głosach „za” i 5 

„wstrzymujących się”. 

 

1.3 Druk nr 3 uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz stawki tej opłaty za pojemniki. 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Panią Martę Brzozowską Naczelnika Wydziału 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

 

Genowefa Wilczak-Raczak zapytała jaka jest wysokość przeciętnego miesięcznego 

dochodu rozporządzalnego na 1 osobę ogółem w 2019 r.  

 

Naczelnik wyjaśniła, że wysokość przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzalnego 

na 1 osobę ogółem w 2019 wynika z obwieszczenia Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z dnia 31 marca 2020 r. i dochód ten wyniósł 1819 zł. 

 

Genowefa Wilczak-Raczak zaznaczyła, że ustawa daje też możliwość obniżenia opłat 

osobom, których dochód nie uprawnia do świadczeń pieniężnych ze świadczeń pomocy 



społecznej lub rodzin wielodzietnych o której mowa w kacie dużej rodziny. W ramach 

projektu uchwały nie ma zapisów uwzględniających takie sytuacje. Dodała, że nie zgadza 

się z kwotą dla osób które nie segregują odpadów, według radnej mogłaby być 

czterokrotnie wyższa tak, aby zmotywować te osoby do segregacji.  

 

Maria Andziak zapytała jaka liczba osób w roku 2019 została ukarana z tytułu 

niesegregowania opadów. W kontekście korzystania możliwości przez mieszkańców  

z kompostownika uważa, że zniżka w kwocie 1 zł jest zdecydowanie za mała. Większość 

mieszkańców Studnisk Dolnych wg radnej nie jest zainteresowana takim rozwiązaniem. 

Radna dodała, że obniżka stawki za odbiór odpadów o co najmniej 3 zł od osoby mogłaby 

spowodować zainteresowanie mieszkańców założeniem kompostownika. 

 

Wójt Gminy Sulików w odniesieniu do uwag radnych wyraził zaniepokojenie, że docelowo 

zaproponowane przez nich rozwiązania wiązać się będą z ograniczeniem dochodów  

do budżetu Gminy Sulików. Zapytał kto docelowo miałby być obciążony pokryciem 

powstania ewentualnego ubytku w finansowaniu się systemu gospodarki odpadami 

komunalnymi. Zapytał czy miałyby to być osoby, które segregują odpady. Dodał, że 

ustawa umożliwia zawarcie zapisów umożliwiających zwolnienia z opłat za odbiór 

odpadów we wskazanych przez radną Genowefę Wilczak-Raczak przypadkach, jednakże 

system finansowania gospodarki odpadami musi się bilansować w całości. 

Zaproponowane przez radną rozwiązanie docelowo wiązałoby się ze zwiększeniem stawki 

za odbiór odpadów dla pozostałych mieszkańców. W kwestii obniżki zaproponowanej 

przez radną Marię Andziak Wójt podkreślił, że stawka obniżki wynika z przeprowadzonych 

wyliczeń na podstawie kosztów związanych z odbiorem bioodpadów przez ZGiUK  

w Lubaniu.  

 

Kacper Białostocki podkreślił, że radni nie zostali przed komisją zapoznani z konkretnymi 

wyliczeniami na podstawie których można byłoby stwierdzić z czego wynikają zawarte  

w projekcie uchwały stawki. Ponowił pytanie radnej Andziak o ilość osób ukaranych za 

niesegregowanie odpadów wyższą opłatą w kwocie 48 zł. Radny wyraził zdanie, że łatwiej 

byłoby opiniować projekty uchwał jeśli stosunkowo szybciej radni mogliby obradować na 

komisji. Co zdaniem radnego bez wnikliwej analizy jest utrudnione.  

 

Wójt Gminy Sulików w kwestii osób ukaranych za niesegregowanie odpadów wyższą 

opłatą w kwocie 48 zł wyjaśnił, że uruchomienie procedury kontrolnej wiąże się  

z zasadami wynikającymi z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Dodał, 

że obowiązek kontrolny został scedowany na firmę odbierającą odpady komunalne, 

jednakże w sytuacji pandemii, problemach z zatrudnieniem w ZGiUK Lubań tego typu 

kontrole nie były przeprowadzane. Wójt podkreślił, że gmina wysłała 512 upomnień do 

mieszkańców dot. uregulowania zaległości w opłatach za odbiór odpadów komunalnych. 

Ponadto zostało wystosowane 120 tytułów wykonawczych wobec osób, które notorycznie 

nie regulowały zobowiązań w tym zakresie.  

W odniesieniu do uwag radnego Kacpra Białostockiego Wójt zaznaczył, że również 

wolałby, aby móc spotykać się na posiedzeniach komisji tak jak dotychczas – 

stacjonarnie, co umożliwiałoby dyskusję w szerszej perspektywie. Dodał, że posiedzenia 

komisji są organizowane z uwzględnieniem obowiązujących obostrzeń i póki co muszą 

odbywać się w formie wideokonferencji.  

 

Andrzej Polowy zapytał w kwestii deklaracji mieszkańców, którzy wyrażą chęć 

korzystania z kompostownika w  jaki sposób to będzie sprawdzane.  

 

Genowefa Wilczak-Raczak wyraziła zdanie, że radnym ciężko jest odnieść się do zapisów 

ujętych w projekcie uchwały, skoro nie mają wiedzy na temat czynników od których 

zależy dana stawka.  

 

Maria Andziak podzieliła zdanie radnej Genowefy Wilczak-Raczak, że bez konkretnych 

wyliczeń radnym ciężko jest opiniować projekty uchwał.  

 

Bogusław Świątek podkreślił, że procedując uchwały dot. gospodarki odpadami 

komunalnymi trzeba mieć na uwadze, że na organy uchwałodawcze gmin spadł 

obowiązek dostosowywania prawa miejscowego do zmieniających się na szczeblu 

centralnym przepisów. Zastanawiający jest dla niego fakt udzielania koncesji na 

produkcję wyrobów alkoholowych-piwa z zastosowaniem bezzwrotnych butelek. Zdaniem 

radnego powoduje to duże koszty związane odbiorem tego typu odpadów, powodujących 



zwiększenie tonażu. Przytoczył przykłady rozwiązań w innych europejskich krajach, gdzie 

kwestia recyklingu funkcjonuje dużo lepiej.  

 

Naczelnik wyjaśniła w kwestii obowiązku sprawdzania segregacji przez gminę, że rozdział 

12 projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości określa warunki uznania 

na podstawie których można stwierdzić, że odpady są zbierane w sposób selektywny. 

Takie rozwiązanie umożliwi także ewentualne przeprowadzenie kontroli w tym zakresie. 

Ponadto w projekcie uchwały dot. określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, mieszkaniec zaznacza czy posiada 

kompostownik czy nie. Takie rozwiązanie umożliwia docelowo stwierdzić, jaka ilość 

mieszkańców i którzy konkretnie kompostowniki posiadają. Urząd będzie weryfikował na 

postawie tych informacji w jaki sposób bioodpady są kompostowane.  

 

Katarzyna Kasza referent ds. komunalnych w odniosła się do uwag radnych dot. braku 

wyliczeń umożliwiających odniesienie się do stawek zawartych w projekcie uchwały. 

Wyjaśniła, że zaproponowana stawka 1 zł ulgi dla osób deklarujących posiadanie 

kompostownika została wyliczona na podstawie ilości 181 t odebranych przez ZGiUK w 

Lubaniu bioodpadów. Biorąc pod uwagę 4807 mieszkańców deklarujących odbiór 

odpadów, rocznie  1 mieszkaniec w ciągu roku produkuje średnio 0,04 t odpadów. Z 

czego za 1 tonę bioodpadów Gmina Sulików  płaci 196 zł. Ta ilość przekłada się na 1 

mieszkańca i daję stawkę 7,37 zł na rok. W Przeliczeniu na 12 m-cy daje to 0,61 zł za 

zagospodarowanie odpadów. W stawce tej należy także uwzględnić koszty transportu, 

stąd przyjęto stawkę 1 zł. W zakresie stawki 23 zł na miesiąc wyjaśniła, że roczny koszt 

gospodarowania odpadami komunalnymi wynosi 1 312 662,84 zł, co w przeliczeniu na 

4807 mieszkańców deklarujących odbiór odpadów daje kwotę 273,07 zł na rok, a w 

przeliczeniu na miesięczną stawkę wychodzi 22,76 zł. Ustalona w wysokości stawka 23 zł 

powoduje, że system gospodarki odpadami komunalnymi  bilansuje się.  

 

Adam Czesnakowski zapytał, że skoro system się bilansuje skąd wzięła się powstała  

na koniec września br. w budżecie nadwyżka.  

 

Skarbnik Gminy Sulików wyjaśniła, że wykazana nadwyżka wynikała ze sprawozdania  

przedłożonego radnym z wykonania budżetu za I półrocze 2020 r. Pod koniec czerwca  

wyniosła ona 167 tys. zł. i dotyczyła dochodów i wydatków. Skarbnik Gminy Sulików 

zaznaczyła, że należy wziąć pod uwagę również wysokość zobowiązań Gminy Sulików 

wykazanych w tamtym okresie, które wynosiły 147 tys. zł i wynikały z dłuższych 

terminów płatności kilku należności. Dodała, że jeśli byłyby one uregulowane do końca 

czerwca br. wówczas można by mówić o powstaniu w budżecie Gminy Sulików niewielkiej 

nadwyżki. Podkreśliła, że należy także zwrócić uwagę, że na koniec 2019 roku w budżecie 

Gminy Sulików powstała niedopłata względem wydatków, a dochodów z tytułu gospodarki 

odpadami komunalnymi. Ponadto Skarbnik zaznaczyła, że od początku 2020 roku na 

podstawie tytułów wykonawczych wysłanych do Urzędu Skarbowego w Zgorzelcu  

wpłynęło do budżetu Gminy Sulików ponad 30 tys. zł. Tytuły wykonawcze dotyczyły 

zaległości w opłatach nawet z 2016 roku. Dodała, że w momencie planowania budżetu na 

dany rok, brana jest pod uwagę ilość deklaracji złożonych przez mieszkańców oraz 

zakładana jest część zaległości, które ewentualnie uda się Gminie Sulików skutecznie 

wyegzekwować. Docelowo zdaniem Skarbnik na koniec bieżącego roku nie powstanie  

w dochodach nadwyżka z tego tytułu.  

 

Kacper Białostocki zapytał w kwestii rocznej ilości bioodpadów odebranych przez ZGiUK  

w Lubaniu. Czy Gmina Sulików ma możliwość na podstawie deklaracji stwierdzić, którzy 

mieszkańcy zadeklarowali chęć odbioru przez ZGiUK w Lubaniu bioodpadów. Zdaniem 

radnego można by zastanowić się nad obciążeniem kosztem ich odbioru konkretnie tylko 

tych mieszkańców. Pozostali mieszkańcy wówczas mogliby ponosić niższe opłaty. 

Podzielenie kosztów proporcjonalnie na wszystkich mieszkańców zdaniem radnego jest 

złym rozwiązaniem. 

 

Katarzyna Kasza referent ds. komunalnych wyjaśniła, że kompostowniki obowiązują 

dopiero od tego roku. Segregacja obowiązuje od 1 stycznia br. Urząd dysponuje danymi, 

na postawie których wynika, od których mieszkańców są odbierane bioodpady.  

 

Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 8 głosach „za” i 6 

„wstrzymujących się”. 

 



1.4 Druk nr 4 uchwała w sprawie wyboru sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie Gminy 

Sulików i zagospodarowania tych odpadów. 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Panią Martę Brzozowską Naczelnika Wydziału 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

 
Kacper Białostocki zapytał w kwestii regulaminu PSZOK czy określona w nim ilość opon 
jakie można oddać do punktu odnosi się do rocznej liczby opon z danej nieruchomości 
bez względu na ilość osób ją zamieszkujących. W kwestii ilości przyjmowania prze PSZOK 
w Sulikowie ilości gruzu od mieszkańców-3,5 m2 w jaki sposób będzie się to odbywać.  
 
Naczelnik wyjaśniła, że ujęta w regulaminie ilość opon jakie można będzie dostarczyć do 
PSZOK w Sulikowie dotyczy ilości rocznej z danej nieruchomości bez względu na ilość 
osób ją zamieszkujących. Ilość określona w regulaminie została zawarta w myśl zapisu 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, który dopuszcza ograniczenie ilości 
dostarczanej ilości opon, odpadów wielkogabarytowych oraz odpadów budowlanych  
i rozbiórkowych stanowiących odpady komunalne.  
 
W uzupełnieniu informacji Wójt dodał, że zapisy określające ilości opon i opadów 
rozbiórkowych mają na celu wyeliminować sytuacje nadużywania ilości tego typu 
odpadów dostarczanych do PSZOK w Sulikowie. Docelowo uniknie się w tym przypadku 
dostarczania opon pochodzących z nielegalnej działalności związanej z rozbiórką 
samochodów osobowych. Podkreślił, że ustalona stawka za odbiór odpadów komunalnych 
w wysokości 23 zł pozwala na odbiór przez PSZOK w Sulikowie takiej właśnie ilości tych 
rodzajów odpadów.  
 
Radny Andrzej Polowy wskazał na problem ograniczenia ilości pod kątem ilości osób 
zamieszkujących daną nieruchomość. Zdaniem radnego jest ona stosunkowo za mała  
i należałoby zastanowić się nad jej zwiększeniem.  
 
Wójt Gminy Sulików podkreślił, że ma wiedzę na temat tego z jaką częstotliwością  
w sezonie wymienia się opony w samochodzie osobowym i nie dokonuje się jej 
dwukrotnie w ciągu roku. Podkreślił, że zastosowany w regulaminie zapis ma ograniczyć 
przypadki przywozu na PSZOK w Sulikowie dużej ilości tego typu odpadów. Dodał, że  
w Polsce nie funkcjonuje system, który umożliwiłby dalsze zagospodarowanie tych 
odpadów przez ZGiUK w Lubaniu. Dodał, że jeśli wprowadzona ilość opon, które można 
będzie oddać do PSZOK w Sulikowie się nie sprawdzi, będzie można wówczas ją 
zwiększyć.  
 
Bogusław Świątek zaznaczył, że od dłuższego czasu każdy serwis zajmujący się wymianą 
opon, pobiera opłatę za pozostawienie tego typu odpadów w jego siedzibie i dalszym jego 
zagospodarowaniem.   
 
Kacper Białostocki wyraził zdanie, że zaproponowana ilość opon jakie będzie można 
dostarczyć do PSZOK w Sulikowie jest krzywdząca dla pozostałych mieszkańców 
obciążonych w ramach stawki za odbiór odpadów, którzy już z danej nieruchomości nie 
będą mogli ich dostarczyć.  
 
Wójt Gminy Sulików w odniesieniu do uwag radnych zaproponował, aby radni wskazali 
sami zmianę, która ich zdaniem będzie odpowiednia.  
 
Maria Andziak zaproponowała, aby od osób, które dostarczają większą niż określona 
regulaminem PSZOK w Sulikowie ilość opon pobierać dodatkowo opłaty. Do propozycji 
przychylił się także radny Andrzej Polowy. 
 
W odniesieniu propozycji radnej Marii Andziak naczelnik wyjaśniła, że przepisy nie 
dopuszczają możliwości pobierania tego typu opłat przez PSZOK w Sulikowie.  
 
Radna Jolanta Matwiejczuk podkreśliła, że dla wszystkich radnych powinien być 
zadowalający fakt, że stawka za śmieci pozostaje na tym samym poziomie 23 zł i radna 
proponuje zostać na ilości określonej pierwotnie w uchwale tj. 4 szt. opon.  
 
Pozostali radni przyjęli propozycję radnego Bogusława Świątek, aby docelowo w projekcie 
uchwały uwzględnić ilość 6 szt. opon. Apelowała o wspólne zaufanie względem 



przedstawianych w projektach uchwał informacji. Podkreśliła, że w przyszłości zapewne 
Rada będzie musiała rozważyć podwyżkę stawki za odbiór odpadów, ale jej zdaniem 
zadowalający jest obecnie fakt bilansowania się systemu.  
 
Bogusław Świątek zaproponował, aby uwzględnić uwagi radnych i zwiększyć ilość opon 
do 6 szt. rocznie.  
 
Krzysztof Gruszczyński w poruszanej kwestii, zgodził się ze zdaniem Wójta, że jako 
właściciel kilku samochodów osobowych nie wymienia opon we wszystkich autach w tym 
samym czasie. Stąd też dla niego propozycja radnego Bogusława Świątek wydaje się 
optymalna.  
 
Przewodniczący poddał pod opiniowanie projekt uchwały uwzględniający 6 szt. opon, 
które będzie mógł oddać z danej nieruchomości właściciel do PSZOK w Sulikowie. 

 

Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 10 głosach „za” i 4 

„wstrzymujących się”. 

 

1.5 Druk nr 5 uchwała w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Panią Martę Brzozowską Naczelnika Wydziału 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań do projektu uchwały i w głosowaniu pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały przy 11 głosach „za” i 3 „wstrzymujących się”. 

 

1.6 Druk nr 6 uchwała w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości znajdujące się na 

obszarze Gminy Sulików. 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Panią Martę Brzozowską Naczelnika Wydziału 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

 

Radna Genowefa Wilczak-Raczak zapytała w jaki sposób mieszkańcy zostaną 

poinformowani o nowej deklaracji i wprowadzonych zmian w zakresie obowiązku 

segregacji.  

 

Naczelnik wyjaśniła, że Gmina Sulików ma obowiązek informowania w zakresie zmiany 

stawki opłaty za odbiór odpadów z nieruchomości zamieszkałych, nie uległa ona zmianie 

więc nie ma konieczności informowania w tym zakresie i mieszkańcy nie muszą zmieniać 

deklaracji. Natomiast w przypadku nieruchomości niezamieszkałych ustawa wprowadziła 

zapis, że jeśli właściciel nieruchomości niezamieszkałej jeśli będzie chciał aby Gmina 

odbierała od niego odpady, zmuszony będzie wyrazić zgodę  w formie pisemnej. 

Pracownicy Urzędu będą się telefonicznie kontaktować z tymi mieszkańcami celem 

ustalenia kto z właścicieli nieruchomości niezamieszkałych pozostaje w systemie. Po 

wejście w życie uchwał zostaną przekazane do mieszkańców także informacje dot. 

przysługujących im ulg związanych z posiadaniem kompostownika. 

 

Andrzej Polowy w zakresie deklarowania przez mieszkańców posiadania kompostownika 

zapytał czy fakt jego faktycznego posiadania będzie kontrolowany.   

 

Naczelnik wyjaśniła, że wskazanie przez mieszkańca w deklaracji posiadania 

kompostownika związanego docelowo z obniżką stawki za odbiór odpadów w kwocie 1 zł 

będzie wiązało się z koniecznością weryfikacji tego faktu przez pracowników Urzędu. 

Jeśli w wyniku weryfikacji okaże się, że mieszkaniec nie posiada kompostownika Wójt  

w drodze decyzji będzie zobowiązany pozbawienia mieszkańca ze zwolnienia z opłaty.  

 

Kacper Białostocki zapytał czy będą obowiązywały wytyczne dot. np. rozmiaru 

kompostownika. 

 

Naczelnik wyjaśniła, że reguluje to rozporządzenie w sprawie warunków technicznych 

jakim powinny odpowiadać budynki i ich usytuowanie określa docelowo jak powinny 

wyglądać również kompostowniki, odległości itd.  



 

Kacper Białostocki zapytał co konkretnie przewiduje wskazane rozporządzenie.  

 

Wójt wyjaśnił w jakiej odległości powinny znajdować się kompostowniki o określonej 

pojemności od granicy działek, zabudowań oraz w jaki sposób mogą być na nich 

kompostowane bioodpady.  

 

Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 11 głosach „za”, 2 

„wstrzymujących się” i 1 braku głosu (Tadeusz Baranek). 

 

1.7 Druk nr 7 uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na 

dotychczas dzierżawioną nieruchomość, na czas określony do  trzech lat. 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Wójta Gminy Sulików.  

 

Radna Genowefa Wilczak-Raczak zapytała o ilość osób użytkujących wskazaną 

nieruchomość. 

 

Wójt wyjaśnił, że numer działki wskazany w projekcie uchwały jest ten sam, ale umowy 

dzierżawy zawarte docelowo będą dwie, na różne powierzchnie ujęte w osobnych 

projektach uchwał - drukach nr 7 i 8. 

 

Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 11 głosach „za”, 2 

„wstrzymujących się” i 1 braku głosu (Tadeusz Baranek). 

 

1.8 Druk nr 8 uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na 

dotychczas dzierżawioną nieruchomość, na czas określony do  trzech lat. 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Wójta Gminy Sulików.  

 

Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 14 głosach „za”. 

 

1.9 Druk nr 9 uchwała w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. 

Podwyższenia Krzyża Świętego w Sulikowie na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Wójta Gminy Sulików. 

 

Kacper Białostocki zapytał czy dotacja dotyczy I etapu i czy planowane są kolejne  

i jaką konkretnie dotację udało się pozyskać ze środków zewnętrznych.  

 

Wójt wyjaśnił, że całkowity kosztorys remontu organów opiewa na kwotę ponad 130 tys. 

zł. Co do dalszych etapów remontu wszystko leży w gestii Parafii i ewentualnych dalszych 

starań o pozyskani środków zewnętrznych na dalsze etapy realizacji zadania. Dodał, że 

parafii udało się pozyskać środki zewnętrzne z Dolnośląskiego Urzędu Marszałkowskiego 

we Wrocławiu w wysokości 25 tys. zł. Wójt podkreślił, że pracownicy Urzędu Gminy 

Sulików mieli swój udział w staraniach o pozyskanie dofinansowania, pisząc wniosek  

o dofinansowanie. Docelowo był on złożony na całość kosztów zadania, jednakże 

docelowo przyznano 25 tys. zł. 

 

Andrzej Polowy zapytał jakie są plany co do dalszego remontu kościoła w Miedzianej  

w zakresie remontu poszycia dachowego.  

 

Wójt podkreślił, że projekt uchwały nie dotyczy tej kwestii i należałoby się skupić na 

temacie. Zgodził się z tym, że kilka lat temu rada Gminy Sulików zadecydowała  

o przekazaniu dotacji na częściowy remont poszycia dachowego na budynku kościoła  

w Miedzianej. Kolejny etap remontu poszycia uzyskał dotację z Dolnośląskiego Urzędu 

Marszałkowskiego we Wrocławiu, jednakże proboszcz wraz z Radą Parafialną uznali 

wówczas, że nie będą wnioskować do Gminy Sulików o przekazanie kolejnej dotacji na 

ten cel. Docelowo wykonany został zakres dalszej wymiany poszycia dachowego  

w ramach dysponowanych przez parafię środków. 

 

Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 14 głosach „za”. 

 



 

1.10 Druk nr 10 uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Sulików. 

Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnik Gminy Sulików.  

 

Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 14 głosach „za”. 

 

 

1.11 Druk nr 11 uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Sulików na rok 2020. 

Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnik Gminy Sulików. 

 

Radny Andrzej Polowy zapytał o zmiany dotyczące sołectw Radzimów Górny i Stary 

Zawidów, dlaczego te wnioski o zmianę przeznaczenia środków z funduszu sołeckiego 

zostały uwzględnione, a docelowo Radzimowa Dolnego nie.   

 

Wójt wyjaśnił, że wnioski nie zawierały błędów formalnych i zostały przez komisję 

pozytywnie ocenione, stąd zostały ujęte w zmianach wydatków budżetu Gminy Sulików. 

Ponadto wskazał, że wniosek Radzimowa Dolnego zawierał braki formalne w wyniku 

których został odrzucony.  

 

Kacper Białostocki dodał, że chciałby zobaczyć jak wyglądało oszacowanie kosztów  

i uzasadnienie tych dwóch wniosków sołectw, skoro pozytywnie przeszły ocenę formalną.  

 

Wójt Gminy Sulików poinformował, że wnioski wyglądały tak samo jak sołectwa 

Mikułowa, które również przeszło pozytywnie ocenę formalną.  

 

Adam Czesnakowski w odniesieniu do zmian w budżecie wskazał, że w części dotyczą one 

remontu istniejącego PSZOK w Sulikowie. Zapytał co z jego propozycją lokalizacji PSZOK 

w innym miejscu, tak aby nie remontować go, a środki docelowo przeznaczyć na 

umieszczenie go w mniej uciążliwym dla mieszkańców sąsiadujących działek miejscu.  

 

Wójt wyjaśnił, że wniosek radnego dot. lokalizacji PSZOK na terenie oczyszczalni ścieków 

w Sulikowie został sprawdzony pod kątem zgodności z zapisami w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Sulików, które uniemożliwiają jego lokalizację 

w tym miejscu. Ponadto dodał, że obecny punkt będzie działał do momentu ewentualnej 

decyzji poprzedzonej wymaganymi procedurami o zmianie jego lokalizacji. Podkreślił, że 

jest to długotrwały proces, a na chwilę obecną należy przeprowadzić remont PSZOK  

w Sulikowie zlokalizowanego przy ul. Pocztowej 7, w zakresie utwardzenia placu kostką 

betonową i wykonania jego odwodnienia. Wójt podkreślił, że Gmina Sulików dołoży 

starań, aby zmniejszyć oddziaływanie obecnego PSZOK na właścicieli sąsiednich działek, 

stąd też decyzja o jego remoncie. 

 

Adam Czesnakowski podkreślił, że nic nie stoi na przeszkodzie aby docelowo zmienić 

zapisy planu zagospodarowania przestrzennego tak aby umożliwić docelowo lokalizację 

PSZOK na terenie oczyszczalni  ścieków.  

 

Wójt wyjaśnił, że procedura zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego jest bardzo zawiła i długotrwała i Gmina Sulików jeszcze do niej nie 

przystąpiła dla tego obszaru.  

 

Kacper Białostocki zapytał o wpływy z innych opłat jakiego rodzaju są to dochody oraz  

zapytał w kwestii ujętych w zmianach remontów. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że w wydatkach uwzględniony został remont PSZOK w Sulikowie,  

a w odniesieniu do wpływów z innych opłat wyjaśniła, że dotyczą one opłat śmieciowych. 

W przypadku większych wpływów plan wydatków musi również zostać zwiększony. 

Docelowo środki z opłat za odbiór śmieci nie mogą być wydatkowane na nic innego jak na 

wydatki związane z gospodarką odpadami komunalnymi, stąd przeznaczenie ich na 

remont PSZOK w Sulikowie.  

 

Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały przy 7 głosach „za”, 5 

głosach „przeciw”, 1 „wstrzymującym się” i 1 brakiem głosu (Ewangelis Zaras). 

 



1.12 Druk nr 12 uchwała w sprawie zmiany uchwały odnośnie udzielenia dopłaty dla 

taryfowej grupy odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Sulików. 

 

Projekt uchwały został omówiony przez Martę Brzozowską Naczelnika Wydziału 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska.  

 

Radni nie mieli uwag ani pytań do projektu uchwały i w głosowaniu pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały przy 14 głosach „za”. 

 

 

 

Posiedzenie zakończono o godz. 13:40 
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M. Skórka 


